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Innledning 
Det betyr noe hvem som styrer. I åtte år hadde Oslo rødgrønt flertall og ordfører fra SV. Det 
ble renere luft og lavere utslipp. Gratis aktivitetsskole og gratis skolemat. Bedre kollektivtilbud 
og mindre biltrafikk. Mer velferd og mindre privatisering.  

Men selv om SV gjorde sitt beste Oslo-valg på mange år viste valgresultatet blått flertall. 
Høyre, Venstre har, med støtte fra Frp og KrF, satt mange saker i revers. Høsten 2024 la de 
frem sitt første helt egne budsjettforslag. Forslaget kan oppsummeres enkelt med fire 
bokstaver – kutt. For å få råd til sine dyre løfter om kutt i eiendomsskatten for villaeiere på 
vestkanten, har byrådet satt i gang brutale kutt i bydeler, velferd, skoler, barnehager, 
miljøtiltak og sosiale boligtiltak.  

Men det finnes et alternativ. Høyrebyrådet kutter fordi de vil, ikke fordi de må. Samtidig har de 
brukt all sin energi på å legge skylden for kuttene på regjeringen og skyve ansvaret for å 
gjennomføre kuttene over på bydelene. Alt for å slippe å ta ansvar selv. SVs alternative 
budsjett viser at det ikke bare er mulig å få et budsjett til å gå opp uten kutt tilbud og tjenester 
innbyggerne er avhengige av. Det er også mulig å satse for å bygge et bedre Oslo.  

Oslo er fortsatt en delt by med store forskjeller i makt og rikdom. Hvor du bor har mye å si for 
hvilke muligheter du har. Dette vil SV gjøre noe med. De som har mest fra før skal bidra mer 
til fellesskapet. Da får vi råd til å gjøre Oslo til en bedre by å bo i for alle.  

SV kjemper for en rettferdig boligpolitikk. Alle skal ha et trygt hjem, uansett om man leier eller 
eier. Vi vil gjøre det lettere for unge og førstegangskjøpere å eie egen bolig.  

Vi vil ha velferd uten profitt. Barnehager, eldreomsorg og barnevern drives best av 
kommunen og ideelle organisasjoner. Vi må sikre trygge jobber for alle og sier nei til byrådets 
sykehjemsprivatisering.   

Klimakrisen er her nå, og må løses nå. De neste årene vil avgjøre om verden når 
klimamålene. SV vil skjerpe Oslos klimamål med nye løsninger. Vi gir oss ikke før utslippene 
er under null, og Oslo fanger mer CO2 enn vi slipper ut. Med Venstre i byråd står 
ambisjonene på stedet hvil.  

SV jobber for en storstilt utbygging av fornybar energi med solkraft på 40.000 tak innen 2030. 
Slik får vi mindre utslipp og lavere strømregning. Vi satser på sykkel, trikk, buss og bane, og 
det skal bli enklere å reise miljøvennlig.  

Motiverte elever lærer mer. SV jobber for en praktisk og variert skole med mindre stress og 
en fritid der barn har tid - og råd - til å dyrke interessene sine. Alle barn må få være en del av 
fellesskap der de kan lære, lykkes og trives. Skolematen skal være gratis på ungdomsskoler 
og videregående.  

Det er en bemanningskrise i Oslo, både i barnehagen og på Aktivitetskolen. Aller verst går 
det ut over barna med særskilte behov. Der byrådet setter til side smuler, satser SV storstilt 
på bemanning og gir mer til spesialpedagogikk, barnehagebemanning og barn med særskilte 
behov i AKS.  

I dette budsjettet kan du lese om hvordan vi vil jobbe mot disse målene i 2025. Hele Oslo 
bystyre skal få mulighet til å stemme over forslagene våre under møtet 11. desember 2024.  

  



SVs alternativ 

Her er SVs alternative kommunebudsjett for 2025. Det er et budsjett som viser at en 
rødgrønn politikk for mindre forskjeller og mindre utslipp er like mulig nå som den var i årene 
da SV satt i byråd sammen med Ap og MDG.   

Høyre/Venstre-byrådets store kutt i velferden til Oslo-folk er ikke nødvendig - de er en bevist 
prioritering. Disse kuttene skjer for å finansiere store kutt i eiendomsskatten, som i 2025 vil 
være redusert med over en halv milliard siden 2023. Byrådets velferdskutt er et politisk valg.  

SVs alternative budsjett øker inntektene fra eiendomsskatt med 222 millioner, i forhold til det 
siste budsjettet fra det rødgrønne byrådet. Satsene økes, samtidig som bunnfradraget holdes 
på samme nivå som Høyre-byrådet Dette gir en mer progressiv beskatning og en mer 
rettferdig fordeling av byens goder.  

De økte inntektene gjør det mulig ikke bare å reversere de store velferdskuttene som de 
borgerlige partiene foreslår for 2025, men også velferdssatsinger utover dette. Gratis 
skolemat gjeninnføres i både ungdomsskolen og videregående skole. Barn med særskilte 
behov i barnehager og Aktivitetsskolen får mer hjelp. Tannhelsetjenesten styrkes. Oslo Nye 
Teater reddes. Rabatten på enkeltbilletter gjenreises. Tilskuddet til solenergi i borettslag og 
sameier økes. Oslobolig styrkes, slik at flere får sjansen til å eie en god bolig.  

Et annet Oslo er mulig, en omfordelende ambisiøs rødgrønn SV-politikk kunne vært 
gjennomført i 2025. Byrådet driver i stedet omfordeling fra de mange til noen få.  
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1. Helse og sosialområdet 
Sterke og handlekraftige bydeler 

Bydelene er selve motoren i kommunen. Oslos 15 bydeler har ansvar for en rekke tunge 
offentlige oppgaver, som eldreomsorg, barnehager, barnevern, sosialhjelp og fritidstilbud for 
ungdom. I byrådets forslag til budsjett for 2025 får bydelene brutale rammekutt. Flere bydeler 
har varslet nedlegging av ungdomsklubber, nedbemanning, kutt i tilskudd til frivilligheten og 
forebyggende tiltak mot ungdomskriminalitet. Også lovpålagte oppgaver knyttet 
til eldreomsorg og tilrettelegging for barn med særskilte behov blir ikke fulgt opp i tilstrekkelig 
grad. 

SV foreslår i sitt alternative budsjett å reversere alle de uspesifiserte rammekuttene til 
bydelene. I tillegg plusser vi på penger til blant annet bemanning i barnehager og flere 
ungdomsjobber.  

Et bunnsolid velferdstilbud 

Den offentlige velferdstjenesten er ryggraden fellesskapet vårt. Alle innbyggerne i Oslo er 
avhengige av gode kommunale tjenester for å leve liv i tråd med egne ønsker og verdier. Vi 
må sørge for at velferdstjenestene er tilpasset folks behov, basert på kunnskap og uten 
unødvendig papirarbeid. 

I Oslo har Helseetaten, Sykehjemsetaten, Velferdsetaten og Barne- og familieetaten ansvaret 
for å levere helt sentrale velferdstjenester til byens innbyggere. Alle har de fått betydelige kutt 
i byrådets forslag til budsjett for 2025, og samtlige etater har advart om at kuttene kommer til 
å få konsekvenser. De advarer blant annet om redusert kvalitet på tjenestene, nedbemanning 
og redusert evne til å levere tjenester etter faglige, nasjonale standarder. 

SV godtar ikke høyresidens premiss om at kutt i velferden er nødvendig. Vi legger derfor inn 
penger til å styrke velferden ved reversere høyresidens rammekutt. 

Tannhelse som alle har råd til 

Studier viser at mange har tannlegeskrekk. Ikke først og fremst på grunn av selve 
behandlingen, men på grunn av regningen. Tennene regnes ikke som en del av kroppen på 
linje med foten, halsen, ryggen eller øret. Får du problemer i munnen må du betale selv.   

SV gikk derfor til valg i 2021 på å starte en tannhelsereform der tennene behandles på lik linje 
med resten av kroppen. Og vi har holdt løftet vårt. I flere runder med budsjettforhandlinger 
med Ap og Sp på Stortinget har SV fått gjennomslag for billig tannhelse til stadig nye grupper, 
blant annet studenter og unge voksne helt opp til 28 år.  

Nylig la Tannhelseutvalget frem sin rapport. Utvalget ble satt ned på initiativ fra SV, og 
ekspertenes konklusjoner er krystallklare: Tannhelsetjenesten må i større grad være integrert 
i øvrige helse- og omsorgstjenester, det offentlige ansvaret for tannhelsetjenester må utvides 
og det bør innføres en universell tannhelseordning, hvor alle skal ha rett til nødvendig 
tannhelsehjelp.   

Istedenfor å lytte til ekspertene, velger Høyre- og Venstre-byrådet i Oslo å gi en knyttneve i 
kjeften studenter og unge voksne i Oslo. Byrådet har tatt 37 millioner kroner som var satt av 
til tannhelse for studenter og unge voksne, og i stedet brukt dem på helt andre formål. 



I SVs alternative budsjett reverserer vi tannhelsekuttet og fremmer forslag om å sikre at unge 
voksne mellom 21 og 28 år fortsatt har tilgang til subsidiert tannbehandling ved å bruke 
midlene som SV har sikret i statsbudsjettet, som dekker 75 % av tannlegeutgiftene for denne 
aldersgruppen og sikrer den offentlige tannhelsetjenesten, inkludert flere tannpleiere   

Skolemat 

Det rødgrønne byrådet som styrte byen fra 2015–2023, sørget for at alle Oslos 
ungdomsskole- og videregåendeelever fikk et gratis måltid hver dag. En av fem spiser 
sjelden, eller aldri, frokost, og familier med dårlig råd skiller seg dessverre ut. Sultne mager 
gir mindre læring. Gratis skolemat gjør at unge er mer konsentrerte og sunnere. Gratis 
skolemat utjevner forskjeller og er et viktig folkehelsetiltak.  

Høyrebyrådet i Oslo fjernet skolematen på VGS og ungdomsskoler da de overtok i 2023. I 
vårt alternative budsjett legger vi inn nok penger til å gjeninnføre gratis skolemat fra skolestart 
2025.  

Tiltak Driftskostnader Investeringskostnader 

Reversere uspesifiserte 
rammereduksjoner 
Helseetaten 

11 161 000  

Reversere uspesifiserte 
rammereduksjoner 
Sykehjemsetaten 

9 580 000  

Reversere uspesifiserte 
rammereduksjoner 
Velferdsetaten 

13 500 000  

Reversere uspesifiserte 
rammereduksjoner Barne og 
Familieetaten 

5 000 000  

Reversere avvikling av 
sentral ressurspool 

4 238 000 (*fra 2026)  

Trygg og mangfoldig 
eldreomsorg  

1 400 000  

Reversere uspesifiserte 
rammereduksjoner for 
bydelene 

194 669 000  

Helsestasjon for kjønn og 
seksualitet (HKS) 

2 500 000  

Heltidskultur 3 000 000  

Reversere avvikling av 
midlertidig styrking av 
Frisklivssentralene i 
bydelene  

15 000 000  

Arbeid til alle - flere i arbeid  5 000 000  

Gratis skolemat 
ungdomsskolen og 
videregåendeskole fra 
skolestart 2025 

73 950 000  

Klinisk ernæringsfysiolog i 
hjemmetjenesten  

550 000  

Tilsynsutvalg i institusjon og 
i bydelene  

1 000 000  



Reversere tannhelsekutt 37 000 000  

Ungdomsjobber 10 000 000  

Redusere kutt til Nye 
Familier 

1 200 000  

Styrking av Oslohjelpa 15 000 000  

Reversere kutt Helhetlig 
handlingsplan rus 

3 000 000  

Reversere rammekutt 
Hjelpemiddelformidlingen 

500 000  

Aktivitetstid i 
hjemmetjenesten 

45 000 000  

Tilskudd til frivillige organisasjoner 

Oslo klarer seg ikke uten den enorme innsatsen som legges ned av frivillige organisasjoner. 
SV legger derfor inn et samlet ekstra beløp på 15,4 millioner kroner til organisasjoner på 
helse- og sosialfeltet for å styrke deres innsats. 

Organisasjon Tilskudd 

Blå Kors, Barnas Stasjon  500 000 

Blå kors Gatenært  700 000 

Fontenehusene  400 000 

Foreningen for human ruspolitikk   200 000 

Frelsesarmeen Homestart, 12 bydeler 200 000 

Frelsesarmeen Teisen modellen 200 000 

Frelsesarmeens rusomsorg  900 000 

Pårørendehuset  40 000 

Helseforum for Kvinner   400 000 

Helseutvalget  400 000 

Sex og samfunn  500 000 

Bylab Oslo  100 000 

Leieboerforeningen  500 000 

LHL Internasjonale Tuberkulosestiftelse  200 000 

Maritastiftelsen  600 000 

Marita Bo, Marita Ung  1 000 000 

Sub Chruch  140 000 

Jussbuss  100 000 

JURK - Juridik rådgiving for kvinner 100 000 

Rettssenteret  100 000 

Stiftelsen Ung Samtale  500 000 

Back in the ring  500 000 

Stiftelsen Tryggere  300 000 

Barne og ungdomssenteret på Holmlia 
(BUSH)  

500 000 

DNT  100 000 

Kreftforeningen: Screening 
livmorshalsprogrammet Oslo 

500 000 

KIA  200 000 



Bipolarforeningen  50 000 

Oslo Sanitetsforening Homestart, 3 bydeler  300 000 

Velferdstinget i Oslo/Akershus  1 000 000 

LIN  300 000 

Samskaping i Verdensrommet 200 000 

Kirkens Bymisjon : Sporet  300 000 

Fri Oslo og Viken  200 000 

PKI pasientorg for kjønnsinkongriens  51 000 

Skeiv Verden  500 000 

Caritas  750 000 

Oslo Krisesenter og Kompetansesenter For 
Vold I Nære Relasjoner  

200 000 

Oslo Røde Kors, Barnas Røde Kors  250 000 

Bydelsmødre 400 000 

Sålevending 1 000 000 

 
  



2. Kultur og utdanningsområdet 
En motiverende fellesskole 

Oslo SV har store ambisjoner for skolen. Vi ønsker en fellesskole der ulike elever møtes i 
samme klasserom. Det er ikke skolens oppgave alene å utjevne sosiale forskjeller, men 
skolen kan spille en viktig rolle i å gi alle - uavhengig av bakgrunn - like muligheter til å lære 
og trives. 

SV ser svært alvorlig på rammkuttene innenfor utdanningssektoren som byrådet foreslår til 
budsjettet. Kuttene i grunnskolen, aktivitetsskolen og videregående opplæring er så store at 
det vil få store konsekvenser tilbudet i Osloskolen. Utdanningsetaten varsler at de foreslåtte 
rammekuttene vil ramme bemanningen i skolene og i aktivitetsskolen, samt medføre kutt i det 
sentrale støttetilbudet til skolene. Særlig bekymringsverdig er det at etaten sier at kuttene kan 
føre til “at skolene ikke klarer å oppfylle lovpålagte krav innenfor rammene, f.eks. lærernorm“. 
Dette er svært bekymringsverdig i lys av at én av fire skoler allerede mangler ressurser til å 
oppfylle lærernormen. Det er også kritisk når vi vet at antallet elever som trenger 
spesialundervisning øker, kutt i skolebudsjettene betyr at de som trenger ekstra oppfølging vil 
kunne måtte vente enda lengre på hjelp og støtte. Utdanningsetaten melder også om at de 
blir nødt til å kutte alle satsninger som ikke er lovpålagte for å kunne realisere fremtidig 
budsjetterte kutt, dersom foreslåtte rammekutt i økonomiplanen vedtas. 

I SVs alternative budsjett reverserer vi alle høyresidens kutt i skolen, AKS, fagopplæring, og 
voksenopplæringen. 

Barn med særskilte behov i barnehage og AKS 

SV mener at byrådets budsjettforslag er alt for svakt på å ivareta behovene til barn med 
særskilte behov i aktivitetsskolen (AKS). I likhet med resten av landet har antall barn med 
behov for ekstra oppfølging i Osloskolen økt. Barn med særskilte behov har en lovfestet rett 
til å få tilpasset opplæring, og vi vet at manglende oppfølging kan ha store konsekvenser for 
den enkelte. Men den lovfestede retten gjelder ikke når skoledagen er over og AKS overtar. 
SV merker seg at Utdanningsetaten sier de er underfinansiert med 108,3 millioner i 2025 for å 
kunne opprettholde dagens satser til barn med særskilte behov i aktivitetsskolen. SV mener 
at det må settes av ytterligere midler i budsjettet for å sørge for at alle barn får den 
oppfølgingen de trenger og har rett på. SV foreslår derfor en økning på 55 mill. til barn med 
særskilte behov i AKS i vårt budsjettforslag.  

SV er svært bekymret for om barn med vedtak om spesialpedagogisk hjelp under skolepliktig 
alder får den hjelper de har behov og krav på. De siste årene har antallet barn med behov for 
omfattende spesialpedagogisk hjelp i barnehagene økt, og Norsk folkehelseinstitutt (2019) 
rapporterer om en firedobling av autismespekterdiagnoser på landsbasis på 10 år. Dette 
medlem mener det følgelig er satt av alt for lite penger til spesialpedagogisk hjelp i 
barnehagene i byrådets budsjettforslag, 

SV vil fremheve viktigheten av tidlig innsats for barn med særskilte behov. Når barn i 
barnehagealder ikke får den hjelpen de har behov og rett på vil det kunne medføre at får 
større utfordringer senere i utdanningsløpet, og dette vil kunne medføre både økte ressurser 
og ha store konsekvenser for det enkelte barn og deres familie. SV mener derfor at det er 
svært nødvendig med økte midler til spesialpedagogisk hjelp i barnehagen, og viser til SVs 
alternative budsjett hvor det foreslår en økning på 50 millioner hvert år i økonomiplanen. SV 



forslår også å gjennomføre en kartlegging over faste og midlertidige stillinger som utfører 
arbeidet med spesialpedagogisk hjelp til barn under opplæringspliktig alder i bydelene.  

Et blomstrende kulturliv 

Oslo skal være en by der alle skal få muligheten til å uttrykke seg kreativt. SV ønsker et bredt 
kulturliv der alle skal få muligheten til å skape og ha tilgang til kultur av høy kvalitet, 
uavhengig av bakgrunn, økonomi og funksjonsnivå. 

SV ser svært alvorlig på at Oslo nye teater er redusert med 37,5 millioner i fordelingen for 
2025 i byrådets budsjettforslag. Oslo Nye Teater har en sentral rolle i kulturlivet i Oslo og er 
en viktig arbeidsplass for 100 faste ansatte samt engasjerer årlig rundt 300 frilansere. Kutt i 
midler til Oslo Nye Teater har katastrofale ringvirkninger for teaterkompetanse i Oslo. Det er 
sterkt kritikkverdig at byråden har lagt frem en byrådssak og et budsjettforslag fullstendig uten 
konsekvensvurderinger. SV mener at byrådet må ta på alvor det viktige ansvaret Oslo 
kommune påtok seg med makeskiftet i 1999 og sørge for at Oslo Nye Teater får styrkede og 
ikke svekkede rammebetingelser.  

SV er sterkt kritisk til forslaget om å legge ned Popsenteret. Popsenteret har et svært godt 
tilbud til barn og unge og dette burde styrkes og utvikles videre. SV vil bevare Popsenteret og 
utvikle det til et ungdomskulturhus.  

Byrådet foreslår å kutte i Kulturetaten og i Oslos mest besøkte og mest inkluderende 
kulturinstitusjon Deichmann. Dette er SV sterkt imot, og foreslår å reversere alle byrådets 
rammekutt til disse. 

Tiltak Driftskostnader Investeringskostnader 

Økt bevilgning til barn med 
særskilte behov i AKS 

55 000 000  

Flere barn med 
spesialpedagogisk hjelp og 
særskilt tilrettelegging 

50 000 000  

Økt grunnbemanning 
barnehager i levekårsutsatte 
områder 

50 000 000  

Tilskuddsmidler barnehage - 
100% ressursstilling i Jødisk 
barnehage 

850 000  

Reversere kutt i støtten til 
Fagskolen 

5 000 000  

Fjerne rammekutt i 
Aktivitetsskolen 

9 929 000  

Fjerne rammekutt i 
Fagopplæring 

751 000  

Fjerne rammekutt i 
Grunnskolen 

18 381 000  

Fjerne rammekutt i 
Pedagogisk-psykologisk 
tjeneste 

2 679 000  

Fjerne rammekutt i 
Utdanningsetaten 

5 325 000  

Fjerne rammekutt i 
Videregående skoler 

30 077 000  



Fjerne rammekutt i 
Voksenopplæring 

7 958 000  

Fjerne rammekutt i 
Kulturetaten 

3 887 000  

Fjerne rammekutt i 
Deichman bibliotek 

3 985 000  

Bevare Popsenteret 7 812 000 (*fra 2026)  

Tilgjengelighetsmidler, UU 
på skolebygg 

 130 000 000 

Kulturtilskudd 

Et levende bærekraftig kulturliv kommer ikke gratis. Kommunen har over mange år fått mye 
tilbake for å gi kulturtilskudd til en rekke kreative aktører i byen vår. SV foreslår å legge 46,7 
mill ekstra i potten i budsjettet for 2025. Mesteparten til å bevare Oslo Nye Teater, mens 
drøyt 15 millioner fordeles på andre aktører. 
Kulturaktør Tilskudd 

Abloom 1 500 000 

Arabiske filmdager 80 000 

Film fra Sør 200 000 

Human 200 000 

Kunstkritikk 210 000 

Litteraturhuset 400 000 

Cosmopolite 800 000 

JM Norway 200 000 

Melafestivalen 600 000 

SubScene 200 000 

Black History Month 100 000 

Samarbeidsrådet for Tros- og 
livssynssamfunn Oslo 

100 000 

Scenehuset 120 000 

Det andre teateret 500 000 

Feil teater 100 000 

Go figure U 160 000 

Oslo Nye Teater 41 500 000 

Proda profesjonell dansetrening 100 000 

SPKRBOX 100 000 

Hausmania 500 000 

Masahat For Arab Culture in Exile 100 000 

Pride Art 325 000 

SALT 150 000 

Oslo teatersenter 250 000 

Safemuse, Safe heavens for artists 250 000 

Avsetning til potten for løpende 
kulturtilskudd 

5 000 000 

Kunst- og kulturstipend, kulturpriser 3 000 000 

Omstillingsmidler Oslo Nye teater (inndra og 
gi som vanlig tilskudd) 

-10 000 000 



3. Miljø- og samferdselsområdet 
Flere over på kollektivtransport og sykkel 

Folk i hele Oslo skal ha mulighet til å komme seg til jobb, barnehage, skole og andre gjøremål 
uten å være avhengig av privatbil. Det krever hyppige avganger over hele byen til en rimelig 
pris. Befolkningen skal ha et variert og universelt utformet kollektivtilbud med god 
tilgjengelighet til holdeplasser. 

Det første høyrebyrådet gjorde da de overtok byrådsmakten var å svekke den innovative og 
effektive Reis-rabatten. Dette til tross for at faglige råd anbefalte det motsatte. 

SV foreslår å gjeninnføre Reis-rabatten på samme nivå som da vi selv styrte. I tillegg foreslår 
vi studentpris på alle billettyper, gratis kollektivtilbud for grunnskoler på tur og 10 millioner 
ekstra årlig til flere bussavganger i Groruddalen og Oslo sør. Vi setter også av mer penger til 
å få fortgang i universell utforming av kollektivtilbudet i Oslo. 

SV går ikke med på å svekke sykkelambisjonene til det nye høyrebyrådet, og foreslår derfor å 
reversere byrådets rammekutt til Sykkelprosjektet. Og når byrådet vil fjerne sykkelparkering 
på skolene er SVs svar å beholde parkeringen og legge mer til rette for trygg sykling. Blant 
annet ved å styrke sykkelopplæringen for grunnskoleelever. 

Et krafttak for natur og klima 

Klimaendringene skjer nå. Oslo skal ta sitt ansvar for å begrense dem, og innen 2030 skal 
Oslos direkte utslipp av klimagasser være kuttet til null og lufta skal være ren. Samtidig må vi 
tilpasse oss de endringene som kommer. Naturen spiller en nøkkelrolle i dette arbeidet. Et 
stort artsmangfold gjør naturen mer robust i møte med endringer. Derfor må naturen vår 
beskyttes mot nedbygging, forurensning, forsøpling og andre menneskelige inngrep. 

Oslo SV jobber tett sammen med SVs stortingsgruppe, og vi er stolte over at SV har lykkes 
med å forhandle inn store seire for klima og miljø som også gagner Oslo. Blant annet Har SV 
i statsbudsjettet for 2025 forhandlet inn 50 millioner til Oslofjorden og vedtak om direktetog til 
København og Hamburg. 

I alternativt Oslobudsjett foreslår SV en betydelig styrking av satsingen på solenergi, og setter 
av 20 millioner årlig til støtteordningen for borettslag og sameier. 

Idrett for alle 

Fysisk aktivitet er et viktig bidrag til god folkehelse, livskvalitet og opplevelse av fellesskap og 
tilhørighet. Oslo kommune bidrar til at tusenvis av innbyggere i alle aldre får delta på 
meningsfulle fritidsaktiviteter, ved å styrke den organiserte lokalidretten og frivillige 
organisasjoner. For Oslo SV er det et viktig prinsipp at idretten er med på å utjevne sosiale 
forskjeller. Det er viktig at idrettslag, særlig i områder med høy andel barn i 
lavinntektsfamilier, sikres tilskudd til drift.  

Fotball har utviklet seg til å bli en helårsidrett. Vinteren 2023/24 slet flere idrettslag for å holde 
kalde baner åpne for trening. SV foreslår derfor 4 millioner mer for å støtte idrettslag som 
prioriterer å holde kalde baner åpne for å gi barn og unge et treningstilbud gjennom vinteren. 
Dette er nok til å holde ca 10 flere baner åpne, sammenliknet med byrådets budsjettforslag. 
SV prioriterer også 2 millioner til drift av undervarme ved banene på Stovner (Jesperud) og 
Abildsø. 



Oslo Idrettskrets driver et godt og viktig arbeid for barn og unge, og SV mener dette arbeidet 
bør styrkes. Tilskuddet til idrettens sommerprogram, jobbprogram for ungdom og paraidrett, 
er underbudsjettert i byrådets forslag. OIK og idrettslagene bør ha oversikt over hva de har til 
rådighet så planleggingen av tilbudene kan skje i god tid, og i mindre grad ved 
engangsbevilgninger gitt i forbindelse med revidert budsjett i juni. 

Nøklevann ro og padleklubb er et lavterskelanlegg for padling i Østmarka. Stedet ligger ved 
inngangen til marka, og derfor er det mange som bruker området både til tur til nærskogen, 
padling, bading og svømming. Derfor er det også behov for gode toalettforhold, noe 
Bymiljøetaten har oppgitt at de kan stå for driften av. SV setter av 2,5 millioner til å få fullført 
dette. 

Tiltak Driftskostnader Investeringskostnader 

Gjeninføre Reis-rabatten fra 
september 2025 

25 000 000  

Styrket kollektivtilbud 
Groruddalen 

10 000 000  

Studentpris alle billettyper 8 500 000  

Gratis kollektivtransport for 
grunnskole på tur 

3 300 000  

Universell utforming av 
kollektivtilbudet 

5 000 000  

Sykkelprosjektet - reversere 
rammekutt 

961 000  

Sykkelopplæring i skoler 1 000 000  

Redusert pris på bad - 
familierabatt 

9 000 000  

Økt tilskudd til solenergi for 
borettslag/sameier 

20 000 000  

Vintervedlikehold av kalde 
fotballbaner, ca 10 baner 

4 000 000  

Drift av undervarme 
fotballbaner på Jesperud og 
Abildsø 

2 000 000  

Idrettens sommerprogram 
(OIK) 

2 000 000  

Jobbprogram ungdom OIK 5 000 000  

Utvide tilbudet paraidrett 
(OIK) 

1 500 000  

Ferdigstilling av undervarme 
på Abildsø 

 5 000 000 

Utredningsmidler til 
fotballbane på Lusetjern, 
Holmlia 

 2 500 000 

Nøklevann ro- og padleklubb, 
vann og avløp/toaletter 

 2 500 000 

  



4. Byutviklingsområdet 
Boliger for de mange 

Oslo skal være en by for alle. Samtidig ser vi at stadig flere grupper sliter med å skaffe seg et 
bra sted å bo. Derfor har boligpolitikken høy prioritet i SVs alternative budsjett for 2025.  

SV viser med stor begeistring til det rødgrønne byrådets satsing Oslobolig, og selskapets 
gode resultater. Det er svært stor etterspørsel etter denne type boliger, og nå er det behov for 
å skalere opp Oslobolig. Osloboligs største utfordring i dag er at det ikke finnes nok boliger på 
markedet. Det gjør at selskapets oppskalering går sakte. SV mener derfor det er behov for å 
øke selskapets egenkapital, slik at Oslobolig selv kan bidra til igangsetting av flere prosjekter. 
SV setter av 200 millioner kroner i investeringsmidler i vårt alternative budsjett til dette 
formålet. 

Det er kritisk mangel på kommunale boliger i Oslo. Over 2500 husstander står i kø, og 
prisene på det private leiemarkedet har eksplodert. SV vil derfor sette av en betydelig 
sterkere satsing på anskaffelse av nye kommunale boliger i Oslo, og foreslår å øke byrådets 
investeringsbudsjett med 235 millioner kroner. 

Høyresiden gikk ut med sterk kritikk av det forrige rødgrønne byrådet for treg 
saksbehandlingstid i boligbyggeprosjekter. De borgerlige partiene gikk til valg på å få 
saksbehandlingstiden ned. Nå gjør de det stikk motsatte. Høyre-byrådet kutter i Plan- og 
bygningsetaten (PBE) med 7,4 millioner neste år. I løpet av fire år må etaten kutte til sammen 
over 78 millioner kroner. PBE advarer i sin konsekvensanalyse om at kutt i et så stort omfang 
må tas gjennom reduksjons av lønnskostnader, og sier: «De rammekutt det legges opp til i 
kommende år vil med høy sannsynlighet påvirke etatens evne til å levere på lovpålagte 
tjenester, lovpålagte tidsfrister og politiske bestillinger.» SV foreslår derfor i alternativt budsjett 
å reversere alle kuttene byrådet har foreslått i PBE for å holde saksbehandlingstiden nede. 

Tiltak Driftskostnader Investeringskostnader 

Kjøp og bygging av 
kommunale boliger 

 235 000 000 

Oslobolig  200 000 000 

Avsetning til 25% kutt i 
leiepris for uteservering 

10 000 000  

Utredningsmidler: Prosjekt 
studentboligløft 

2 000 000  

Utredningsmidler: Allmenn 
leieboliger 

2 000 000  

Tilskuddsordning til 
utstyrsordning i biblioteker 

2 000 000  

Reversere rammekutt i Plan- 
og bygningsetaten (PBE) 

7 384 000  

Reversere kutt i 
tilgjengelighetstiltak 

5 600 000  

Kompetansesenter for 
universell utforming 

10 000 000  

  



5. Finansområdet 
Eiendomsskatt 

Skatt bidrar til å finansiere velferdstjenestene våre og sørger for omfordeling og mindre 
ulikhet. De som har mest, må også bidra mest. Eiendomsskatt er det viktigste verktøyet 
kommunen har for omfordeling, og bidrar også til å finansiere utvikling av velferden. 
Eiendomsskatten gir mulighet til en sosial boligpolitikk. 

SV foreslår derfor fra 2025 en økt eiendomsskatt med en promillesats på 3,8 for bolig. Vi 
foreslår å beholde dagens bunnfradrag på 4,7 millioner. Vi foreslå en promillesats på 
næringseiendom på 4,7. 

SVs alternative budsjett øker inntektene fra eiendomsskatt med 222 millioner, i forhold til det 
siste budsjettet fra det rødgrønne byrådet. Satsene økes, samtidig som bunnfradraget holdes 
på samme nivå som Solberg-byrådet, som til sammen gir en mer progressiv beskatning.  

Andre inndekningsforslag 

SV legger også frem andre grep som øker kommunens inntekter. SV foreslår å stanse 
planleggingen av ny Røa-tunnel, noe som vil frigjøre 20 millioner kroner, og gjeninnføre 
beboerparkeringsavgiften i ytre by på samme nivå som da de rødgrønne styrte. Videre 
foreslår SV å redusere de samlede politikerlønningene med totalt 7,8 millioner, og sikre at 
lønnsnivået ikke øker raskere enn gjennomsnittslønnen. Det samme beløpet foreslår SV å 
donere til Leger Uten Grensers arbeid i Gaza.  

SV foreslår også at byrådet setter i gang forberedelsene ved å innføre besøksbidrag, også 
kjent som turistskatt, i Oslo fra 2026, dersom regjeringens nye lovforslag blir vedtatt. Dette 
kan gi Oslo inntekter i hundremillionersklassen. Det er ingen tvil om at turisme setter et 
betydelig fotavtrykk på natur og miljø i Oslo. I tillegg legger de mange besøkende press på 
kollektivtilbudet, parker, bibliotek og andre innbyggergoder. SV mener det er rimelig å be 
besøkende bidra med et lite besøksbidrag for å forvalte disse fellesgodene på en best mulig 
måte. 

Tiltak  Driftskostnad Investeringskostnad 

Økt tilskudd Fair Play Bygg 600 000  

Ettergivelse av merforbruk 
hos Kommuneadvokaten 

2500 000  

Reduserte godtgjøringer 
byrådsapparat og 
heltidsombud i bystyret 

-7 841 000  

Økt tilskudd til Leger Uten 
Grensers arbeid i Gaza 

7 841 000  

Gjeninnføring 
beboerparkeringsavgift ytre 
by 

-8 000 000  

Økt eiendomsskatt: 3,8% 
bolig, 4,7% næring. 
Bunnfradrag 4,7 mill. 

-691 000 000  

Kutt i ikke-OP3-avtalt bidrag 
til Røa-krysset 

 -20 354 000 

  



6. Verbalforslag 
  

Finansutvalget 

 Bystyret ber byrådet endre modellen for politikergodtgjøringer til følgende modell, 
koplet til gjennomsnittslønn i Norge foregående år: byrådsleder og ordfører med faktor 
1,7, byråder med faktor 1,6 og byrådssekretærer, varaordfører, ledere og nestledere i 
bystyrets utvalg med faktor 1,4.  

 Bystyret ber byrådet endre finansieringssystemet for Kommuneadvokaten, slik at 
etaten blir mindre økonomisk utsatt for årlige svingninger i etterspørselen fra 
kommunens virksomheter. 

 Bystyret ber byrådet skjerpe oppfølgingen av handlingsplan for å styrke rekruttering av 
ledere, ansatte og styremedlemmer med minoritetsbakgrunn, og iverksette relevante 
tiltak innenfor gjeldende budsjettrammer.  

 Bystyret ber byrådet følge opp Stortingets lovarbeid knyttet til besøksbidrag, og 
begynne arbeid med nødvendig lokal forskrift for innføring av besøksbidrag så snart 
loven er vedtatt, slik at besøksbidrag kan innkreves fra 1.1.26.   

Helse- og sosialutvalget 

 Bystyret ber byrådet styrke HKS med 2,5 millioner til et ekstra legeårsverk for å 
redusere ventetider og møte økt etterspørsel etter tjenester innen kjønn, seksualitet 
og seksuell helse for transpersoner og ungdom. Dette vil sikre rask hjelp i en sårbar 
fase og styrke HKS som lavterskeltilbud.  

 Bystyret ber byrådet øremerke midler i kommunebudsjettet til fritidsklubber i hver 
bydel. Dette vil sikre trygge rammer arenaer og bidra til å forebygge utenforskap og 
kriminalitet blant ungdom. 

 Bystyret ber byrådet utvide Oslohjelpa for å gi rask og tidlig støtte til familier, barn og 
ungdom, inkludert psykisk helsehjelp, uten lang saksbehandling. Økt kapasitet i 
Oslohjelpa vil bidra til at bydelene tilbyr et mer ensartet tilbud, og budsjettering av 
faste stillinger vil styrke kontinuiteten i tjenesten. Navnet "Oslohjelpa" bør brukes for å 
forenkle forståelsen hos innbyggerne og skape en tydelig, samlet tjeneste i bydelene.  

 Bystyret ber byrådet sikre at voldsutøvere får nødvendig hjelp utenfor hjemmet, slik at 
ofrene kan forbli i sitt nettverk. Byrådet bes utrede kostnader for et 
rehabiliteringssenter i kommunal regi som vurderes som en del av bruken av omvendt 
voldsalarm.  

 Bystyret ber byrådet sikre midler til at alle familievernkontor tilbyr sinnemestringskurs 
jevnlig, og fortsette støtten til Alternativ til Vold for å redusere ventetidene i Oslo.  

 Bystyret ber byrådet opprette en refusjonsordning for transportkostnader til og fra 
krisesentre, slik at kvinner ikke blir økonomisk belastet når de søker hjelp. 

 Bystyret ber byrådet stanse prosessen med konkurranseutsetting av sykehjem.   
 Bystyret ber byrådet stanse nedleggelsen av Exit og Haugenstua ressurssenter og 

sikre at Velferdsetaten får nødvendig budsjettramme for å opprettholde institusjonene. 
Dette vil bevare arbeidsplassene, redusere presset på bydelene, opprettholde 
oppfølgingen av rusavhengige og sikre en bærekraftig rusomsorg i hele byen. 

 Bystyret ber byrådet sikre at unge voksne mellom 21 og 28 år fortsatt har tilgang til 
subsidiert tannbehandling ved å bruke midlene som SV har sikret i statsbudsjettet, 



som dekker 75 % av tannlegeutgiftene for denne aldersgruppen og sikrer den 
offentlige tannhelsetjenesten, inkludert flere tannpleiere.  

 Bystyret ber byrådet foreta en helhetlig vurdering av hvordan foreslåtte kutt i 
bydelsbudsjettrammene vil påvirke innbyggernes tilgang til grunnleggende tjenester 
og påvirke sosiale ulikheter. 

 Bystyret ber byrådet videreføre kvitteringsordningen og utvide den til flere bydeler for 
å sikre transparens og ansvarlighet i politiets arbeid, styrke tilliten mellom politiet og 
innbyggerne, og ivareta rettferdig behandling for alle grupper.    

Samferdsels- og miljøutvalget 

 Bystyret ber byrådet sette av 10 millioner mer årlig til å øke antallet bussavganger i 
Groruddalen og Søndre Nordstrand, slik at den positive utviklingen i Oslo med 
redusert bilbruk fortsetter. 

 Bystyret ber byrådet gjennomføre en grundig kartlegging knyttet til universell utforming 
av kollektivtilbudet, slik at det å benytte seg av kollektivtransporten blir tryggere for 
funksjonsnedsatte i Oslo.  

 Bystyret ber byråden videreføre Reis-rabatten hos Ruter, slik det var lagt opp til i det 
rødgrønne byrådets Sak 1 for 2024.  

 Bystyret ber byrådet innføre en familierabatt ved kommunale bad slik at inntil tre barn 
kan bli med gratis sammen med en voksen.  

 Bystyret ber byrådet sørge for at kunstgressbanen som skal etableres på grusbanen 
ved Hellerud vgs får undervarme og gjøres til en permanent bane. Behovet for 
fotballbaner i området er stort og vil være det også etter at anlegget på Haugerud er 
ferdigstilt. 

 Bystyret ber byrådet bidra til at IL Try får tilgang til klubblokaler i Holmenkollen 
nasjonalanlegg. Det vil gi idrettslaget lokaler i tilknytning til treningsområdet de 
benytter, og ikke innebære investeringer for kommunen. I dag er det ledige lokaler i 
anlegget.   

 Bystyret ber byrådet sørge for at Grindbakken stadion blir utbedret av Oslobygg 
(Undervisningsbygg Oslo KS) i løpet av 2025.  

 Bystyret ber byrådet sette av midler til å bistå klubber og idrettslag som ønsker å 
holde fotballbaner uten undervarme snø- og isfrie i 2025.  

 Bystyret ber byrådet sørge for at midler til drift av undervarme på fotballbanene på 
Abildsø idrettspark (kunstgress) og Jesperudjordet kunstgress. 

 Bystyret ber byrådet sette opp pumpehus for å koble fjernvarme fra Skullerud til 
Abildsø idrettspark. 

 Bystyret ber byrådet sørge for tilkobling av vann og avløp til toalettene som er planlagt 
satt opp ved lokalene til Nøklevann ro og padleklubb. 

 Bystyret ber byrådet øke innsatsen som idretten driver for og med barn og unge i 
Oslo. Dette gjelder spesielt idrettens sommerprogram, jobbprogram for ungdom og 
utvide tilbudet til paraidrett som idrettslagene driver. 

 Bystyret ber byrådet igangsette sykkelopplæring på skolene.   

Kultur- og utdanningsutvalget 

 Bystyret ber byrådet skille ut støtten til Oslo nye teater fra kapittel 500 og opprette et 
nytt budsjettkapittel for teateret der støtten lønns- og prisjusteres årlig. 

 Bystyret ber byrådet utføre en kartlegging over faste stillinger og midlertidige stillinger 
som utfører arbeidet med spesialpedagogisk hjelp til barn under opplæringspliktig 



alder i bydelene. Kartleggingen skal også omfatte hvilken formalkompetanse bydelen 
krever for stillingene. 

 Bystyret ber byrådet i arbeidet med ny ressursfordelingsmodell for grunnskolen 
innarbeide en egen fordelingsmekanisme for tolkeutgifter på skolene. 

 Bystyret ber byrådet gi 15 millioner i tilskudd til kulturhus for Kloden teater uten at 
dette er betinget av støtte fra staten eller andre aktører. 

 Bystyret ber byrådet utvikle Popsenteret til et ungdomskulturhus.  

Byutvuklingsutvalget 

 Bystyret ber byrådet igangsette forhandlinger med de andre aksjonærene i Oslobolig; 
Obos, NREP og Bane NOR Eiendom, med sikte på å øke selskapets egenkapital. 

 Bystyret ber byrådet gå i dialog med styret i Oslobolig med sikte på å øke takten på 
kjøp av boliger, og bidra til igangsetting av flere boligprosjekter. 

 Bystyret ber byrådet legge frem en sak om foreløpig evaluering av Oslobolig innen 
utgangen av april 2025. 

 Bystyret ber byrådet legge frem en plan for oppstart og realisering av 10 000 nye 
studentboliger de neste fire årene. Planen skal inneholde en utredning og kartlegging 
av kommunens muligheter for feste, leie og salg av kommunale tomter rimelig til 
studentboligformål. Planen skal også inneholde en vurdering av kommunens 
muligheter for bruk av den kommunale forkjøpsretten på leiegårder, til studentboliger. 
Planen legges frem med Sak 1 - 2026. 

 Bystyret ber byrådet igangsette en utredning av modell for kommunal/ideelle allmenne 
leieboliger, etter modell fra Københavns allmenne leieboligsektor. Utredningen skal 
inneholde: en driftsmodell og regelverk tilpasset Oslos boligmarked, kostnader for 
opprettelse, mulige objekter som kan brukes som utleieboliger, mulige 
samarbeidspartnere og modell for oppskalering. 

 Bystyret ber byrådet kartlegge hva det vil koste kommunen å åpne opp hele 
strandsonen for allmennheten. 

 Bystyret ber byrådet opprette en tilskuddspott for lokalbibliotekene, der lokalbiblioteker 
som ønsker det kan søke om midler til utstyr og verktøy for utlån. Byrådet bes gå i 
dialog med DEB for å bli enige om forvaltning av ordningen og utforming av kriterier 
for tilskuddspotten.  

 Bystyret ber byrådet, med mål om å inngå en langsiktig avtale om samarbeid, følge 
opp initiativet til Entra om Byhuset, og samarbeide for å pilotere og gjennomføre et 
aktivitets- og fritidskonsept på Vaterland for målgrupper i aldersgruppen 14-21 år. 

 Bystyret ber byrådet gå i dialog med Norges Handikapforbund, SAFO og FFO om 
opprettelsen av et kompetansesenter for universell utforming. Driften av 
kompetansesenteret skal være et spleiselag mellom kommune, stat og utbyggere. 


